
 
 
 

Dagsorden         

 
SB-møde den 22/9, 2022 kl. 17:30 – 20:00, lokale S20 
 

1. Præsentation af elevrådsrepræsentanter.  

2. For få toiletter på RG1 (diskussion), nedsættelse af toiletkampudvalg. Budgetaftalen for 2023 gav ikke penge til renovering og ekstra 
rengøring af toiletterne på RG1. Hvordan skal vi organisere kampen for bedre toiletforhold herfra mht. organisering af elever og forældre, 
medieomtale og præsentation af krav? Hvilke konkrete krav skal vi stille: renovering af gårdtoiletterne løser langtfra RG1’s overordnede 
toiletudfordringer? Og skal toiletspørgsmålet kædes sammen med skolens overordnede bygningskapacitetsudfordringer? 

3. Spørgsmål til skoleledelsen vdr. sikkerhed på skolen, særlig i fht. vinduerne. Der har på RG1 været en nær ved-faldulykke, hvor en elev var 
meget tæt på at falde ud ad vinduet i 2. sals højde pga. en defekt vinduessikring.  

- Hvilket reglement gælder for sikring af vinduer i skolebygninger, og hvordan opfyldes de pt. på skolen?  

- Hvad har skoleledelsen konkret gjort for at forhindre en lignende ulykke i at ske? 

4. Strategiseminar/visionsdag. Aftale om dato og nedsættelse af udvalg. SB har tidligere besluttet at holde et længere møde i efteråret med 
fokus på at formulere ideer/visioner/strategier, der kan fungere som mål og pejlemærker for de næste 4 års arbejde. Kan evt. afholdes 
hverdagseftermiddag/-aften på personalerummet. 

5. Kontaktforældremøde i efteråret 2022. Nedsættelses af arbejdsudvalg.  

6. Orientering fra Martin om indhold fra kvalitetsdialog med områdeforvaltningen, afgangsprøver og fokus på de 20% svageste 

7. Orientering fra Martin: nye ansættelser og opsigelser. 

8. Orientering fra Caroline:  suppleant Zehra Aras trækker sig fra skolebestyrelsesarbejdet 

9. Orientering fra Caroline: Skole og Forældres landsmøde i Nyborg 11. og 12. november 2022 

10. Eventuelt 

11. Opsamling: Punkter til næste møde  

 
 
 
 

 
 



 
 
 
 
Referat 
SB-møde den 22/9-2022 
 
Tilstede: Caroline Johanne Lillelund, Johanne Ibi Schjødt, Katrine Svendsen, Line Pfeiffer Cappelen June Bronneé Jensen, Elo Atlas Wichmann, , 
Ceren Senoglu, Johan Vinde Larsen, Brian Hilskov, Martin Wåhlin    
Afbud fra: Cristina Bramsen, Faik Dilan, Jesper Oksbjerg Andersen, Anas Kamal Mahamed Hirsi 
Referat: Inemette Frandsen  
 

 

 
1 SB = Skolebestyrelsen 

  Orientering / Drøftelse Aftalt / Vedtaget Ansvarlig 
1 Præsentation af 

elevrådsrepræsentanter 

 

Orientering:  
Elevrådsrepræsentanten fra RG2 
præsenteres. 
 
Forperson for elevrådet på RG2 er 
Elo Atlas Wichmann – 8.C 
 

  

2 For få toiletter på RG1 
nedsættelse af 
toiletkampudvalg. 
Budgetaftalen for 2023 
gav ikke penge til 
renovering og ekstra 
rengøring af toiletterne på 
RG1.  

Hvilke konkrete krav skal 
vi stille, da renovering af 
gårdtoiletterne langtfra 
løser RG1’s overordnede 
toiletudfordringer?  

Og skal toiletspørgsmålet 
kædes sammen med 

Drøftelse: 
Ved sidste møde i SB1 aftalte vi at 
afvente resultatet af 
budgetforhandlingerne. Resultatet af 
budgetforhandlingerne er, at der ikke 
er afsat midler til toiletterne på RG1.  
 
SB drøfter, hvordan kampen for 
bedre toiletforhold kan organiseres 
fremadrettet og 
elevrådsrepræsentanten bekræfter, at 
udfordringen gælder toiletterne på 
RG1.  
 
SB diskuterer forskellige 
indgangsvinkler i arbejdet med at 

Aftalt:  

• Cristina og Caroline er tovholdere 
på toilet-sagen og en kampagne der 
skal gøre opmærksom på 
udfordringerne. Der skal 
udarbejdes en tidsplan for 
indsatser, indslag og invitationer, 
således at kampagnen peaker på det 
rigtige tidspunkt ift. 
Overførelssessagen  

• SB skriver ud til alle forældrene, at 
der ikke er afsat midler til flere 
toiletter i budgettet. Opfordring og 
invitation til forældre ift. at engagere 
sig i toilet-sagen.    

Cristina 
Caroline 



 
2 ELR = Elevrådet 

skolens overordnede 
bygningskapacitets-
udfordringer? 

 

holde et fortsat fokus på 
toiletforholdene for RG1´s elever.  
 
Der skal udpeges tovholdere, der skal 
arbejde med kampagne og politisk 
pres.  Desuden skal der arbejdes med 
at mobilisere og inddrage skolens 
øvrige forældre.  
 
Nørrebro Lokaludvalgs brug af 
Facebook til at bringe fokus på 
toiletforholdene på RG1 har vist, at det 
er muligt at nå lidt bredere ud i 
offentligheden, derfor skal videofilm, 
der anskueliggør de problemerne 
overvejes.   
   
ELR2 har allerede talt om, hvordan 
eleverne kan støtte op om en 
kampagne for bedre toiletforhold på 
RG1.  
ELR taler ind i, at det er vigtigt, at der 
lægges politisk pres fx gennem SoMe 
og evt. ”Torsdag for toiletter” elev-
strejke. 
 
SB taler om at sende to direkte breve 
til borgmesteren - ét fra SB og ét fra 
ELR. Der gøres vha. SoMe 
opmærksomt på, at brevene er sendt 
til borgmesteren.  
Derudover skal BUU inviteres til en 
rundvisning på RG1. Invitationen skal 
indeholde to mulige datoer.  
 
SB taler om behovet for toiletter og  
økonomi. Der skal gøres opmærksom 

• SB inviterer BUU ud på skolen  
• SB og ELR skriver til Jacob Næsager 

og der gøres opmærksom på dette 
på SoMe.  

• Pædagogisk toilet-dag 
gennemføres.    



 
3 Kommunens ”lille budgetaftale” hvor resterende midler fordeles 

på behovet for toiletter og der 
diskuteres forskellige muligheder fx ift. 
indhentning af tilbud fra en 
entreprenør. 
Overførelssessagen3 drøftes 
formodentlig på et af følgende BUU-
møder den 12/10, 16/11, 14/12 
 
Fortsat ønske om pædagogisk arbejde 
ift. toiletterne fx i forbindelse med den 
internationale toiletdag den 19/11.  
 
 

3 Spørgsmål til 
skoleledelsen vedr. 
sikkerhed på skolen - 
særlig ift. vinduerne.  

Der før sommerferien har 
på RG1 været en nær 
ved-faldulykke, hvor en 
elev var meget tæt på at 
falde ud ad vinduet i 2. 
sals højde pga. en defekt 
vinduessikring.  

a) Hvilket reglement 
gælder for sikring af 
vinduer i 
skolebygninger, og 
hvordan opfyldes de 
pt. på skolen?  

b) Hvad har 
skoleledelsen konkret 
gjort for at forhindre 
en lignende ulykke i t 
ske? 

Orientering:  
a) Martin har bedt Torsten Bak 

(teamleder i Bygningsdrift 
Københavns Kommune) om at 
undersøge reglerne på 
området. Torsten Bak har taget 
opgaven og vil desuden 
undersøge mulighederne for 
børnesikringer til vinduerne. 
Derudover har Martin været i 
kontakt med skoleledere, der 
for nyligt har fået bygget og 
meldingen derfra er, at 
arkitekterne  ikke anbefaler 
børnesikringer, da de giver 
falsk tryghed.  
Ift. børns nær ved faldulykke 
orienteres om, at disse ikke skal 
anmeldes.  

 
 

b) Eleverne har fået at vide at de 
ikke må sidde i vinduet.  

Aftalt 
a) Svar fra Torsten Bak afventes.  

Derudover undersøger June 
bygningsreglementet for skoler.  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

b) SB har tanker om, hvordan der kan 
arbejdes på en grøn løsning fx 
gennem plantekasser. Ceren 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Ceren 
 
 
 
 
 



 I forlængelse af ovenstående 
drøfter SB hvilke tiltag der fra 
skolens side kan iværksættes. 
SB taler om sikring af 
vinduerne på begge afdelinger 
fx  nye/bedre børnesikringer, 
rør på tværs af vinduet, 
vinduespladser, plantekasser 
o.lign.   

 

overvejer om dette kan være en 
opgave for HDS. 
 
Torsten Bak spørges forskellige 
løsninger. 
 
Gårdmanden bedes fjerne de 
børnesikringer, der er gået i stykker.  

 

 
Martin 
 
 
Martin 
 

4 Strategiseminar/visions-
dag. Aftale om dato og 
nedsættelse af udvalg.  

 

Drøftelse: 
SB drøfter tidligere beslutning om at 
holde et længere møde i efteråret 
med fokus på at formulere 
ideer/visioner/strategier, der kan 
fungere som mål og pejlemærker for 
de næste 4 års arbejde.  

Aftalt:  
Mål for strategiseminar:  
Der skal arbejdes mod konsensus omkring 
en fælles vision for SB´s arbejde. Denne 
skal fungere som pejlemærke for SB´s 
arbejde de næste 4 år. 
 
Mål og delmål + procedure for at have 
evalueringer/opfølgninger på SB-
mødernes dagsorden.  
 
Johanne Ibi er tovholder og melder en 
dato ud  
  
- Der søges en facilitator, der kan styre 
processen ved 
strategiseminaret/visionsdagen 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

5 Kontaktforældremøde i 
efteråret 2022. 
Nedsættelses af 
arbejdsudvalg.  

 

Drøftelse: 
 

Aftalt:  
Katrine og Line aftaler og indkalder til møde 
efter efterårsferien, hvor alle klasse har 
valgt kontaktforældre for dette skoleår.  
 
Gamle kontaktforældre fjernes fra Aula.  

 
Line/ 
Katrine 
 
 
Inemette 

6 Orientering fra Martin om 
indhold fra kvalitetsdialog 
med 
områdeforvaltningen 

 

Orientering: 
Ledelsen har været til kvalitetsdialog 
med Områdeforvaltningen om 
afgangsprøver og fokus på de 20% 
svageste.  

Aftalt:  
SB formidler dette i kommende 
nyhedsbrev 

 



9. klassernes resultater ved 
sommerens afgangsprøver var 
særdeles flotte og konklusion er RMG 
ligger over gennemsnit i Område 
Nørrebro/Bispebjerg.  
 
På RMG arbejdes aktivt og fokuseret 
med brug af test gennem hele 
skoleforløbet. Kvalitativt og kvantitativt 
data bruges til at følge elevernes 
progression.  
 

7 Orientering fra Martin: 
nye ansættelser og 
opsigelser. 

 

Orientering: 
- Kasper er ansat som kok i 
Madskolen. Tiltræder hurtigst muligt.  
- Stine Lykkebo er ansat som lærer 
primært på 3. årgang. Er tiltrådt. 
- Line Østergaard er ansat som vikar 
primært på 1. årgang. Er tiltrådt.   
 

  

8 Orientering fra Caroline:   

 

Orientering: 
Suppleant Zehra Aras trækker sig fra 
skolebestyrelsesarbejdet. 

  

9 Orientering fra Caroline:  

 

Orientering: 
Skole og Forældres landsmøde i 
Nyborg 11. og 12. november 2022. 
 

  

10 Eventuelt 

 

Tilbagemelding fra KKFO: 
- Det er aftalt, at forældregruppen laver en henvendelse til Kapacitet ang. 
indeklimaet på Samuelsgården. 
- Forældrerådet har tilføjelser til principperne for klassesammenlægninger og 
mobiltelefoner.  
I forbindelse med klassesammenlægninger vil der til principperne blive tilføjet, at 
klassesammenlægning betyder ryk af fritidshjem. 
Principperne for mobiltelefoner udvides til også at gælde KKFO´en. Desuden er 
smartwatches en udfordring, da de fungerer som mobiltelefoner.  
  
 

 



 
 

11 Opsamling:  

 

Punkter til næste møde:  

- Rekruttering og fastholdelse 
- Madskole 

 


